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stadsdelsförvaltningar, ett stort antal brukare, närstående samt 

kommunens handläggare med flera. 

Frågan om ett anpassat boende och stöd till detta styrs dessutom 

både av staten och kommunen och deras respektive uppdrag och 

regelverk.  

 

En sådan analys bör förslagsvis genomföras på statlig nivå då det 

berör hela riket och samtliga kommuner, från storstäder till 

glesbygd. 

 

Många anpassade boenden kräver fortfarande om- eller 

nybyggnation. Kostnaderna för detta är betydande oavsett 

lokalisering även om konsekvenserna är kännbara i storstäder 

som Stockholm.  

 

Ärende 14 

Projekt Vinternatt 2017 – ansökningar om bidrag från Convictus, 

Filadelfiaförsamlingen, Frälsningsarmén, samt Ny Gemenskap 

Dnr 8.1.1-596/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Veronica Wolgast Karlberg redovisade ärendet och besvarade 

rådets frågor. 

 

 

§ 5 

Äldrenämnden 

Anmälda ärenden ur äldrenämndens föredragningslista till  

sammanträdet den 18 oktober 2016. 

 

Äldrenämndens föredragningslista 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av denna. 

 

Ärende 7 

Remissvar Motion om minskning av de höga sjuktalen inom  

stadens verksamheter 

Dnr 150-512/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Ann-Christine Hansson redovisade ärendet och besvarade rådets 

frågor. 
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Ärende 8 

Remissvar om Reviderat program för kvalitetsutveckling 

Remiss från kommunstyrelsen (dnr 174-742/2016) 

Dnr 150-640/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Rådets uttalande 

Ärendet innebär ökade satsningar av kvalitetssäkring och  

utveckling av stadens verksamheter. 

 

Särskilt positivt är det att ärendet lyfter fram brukarmedverkan. 

Brukares erfarenheter och synpunkter är en viktig del vid  

utvärdering och verksamhetsutveckling. Även förebyggande  

arbete betonas i ärendet. 

 

Rådet välkomnar även förslagen om aktiv uppföljning av mål och 

resultat, samt strukturerade dialoger och handlingsplaner.  

 

Ärende 11 

Anmälan av kontorsyttrande om remissen av Boverkets  

föreskrifter för statligt stöd för bostäder för äldre 

Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 150-657/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Rådets uttalande 

Det är ytterst angeläget att det byggs tillräckligt antal bostäder för 

äldre. Stockholms stad har många äldre medborgare och alltfler 

lever allt längre. Med stigande ålder följer ett antal naturliga  

förändringar (det normala åldrandet) som innebär somatiska och 

andra begränsningar. Många äldre har därutöver olika former av 

ohälsa eller funktionsnedsättningar. Man får inte heller glömma 

att alla, även den som fötts med eller som tidigare i livet  

förvärvat eller utvecklat en funktionsnedsättning, åldras. Då  

behövs det i många fall en individuellt anpassad bostad. 

 

Rådet vill lyfta fram vikten av mångfald och flexibilitet vad avser 

boende för äldre. Det råder stora individuella skillnader vad avser 

exempelvis behov av anpassning, stöd och service. Vidare är det 

angeläget att det finns lämpliga bostäder med olika upplåtelse- 

eller driftsformer.  
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Rådet vill betona att kostnaden för den enskilde måste vara  

rimlig. Många äldre, särskilt de med tidigt förvärvade  

funktionsnedsättningar, har mycket begränsad ekonomi. Det får 

inte vara privatekonomiska förutsättningar som avgör om en  

person har möjlighet till en lämplig bostad eller ej. 

 

Rådet förvånas av att funktionshindrades boendesituation endast 

berörs på två rader i slutet av Boverkets promemoria. Såvitt rådet 

kan bedöma stimulerar det nya finansieringssystemet knappast 

byggandet eller moderniseringen av boende för personer med 

funktionsnedsättningar, en grupp som genomsnittligt sett har 

sämre bostadsvillkor än de äldre. Gruppen prioriteras återigen 

bort, såvitt rådet kan bedöma. I övrigt vill rådet inte framföra 

några synpunkter eftersom det inte torde vara möjligt att påverka 

nu annat än i enskildheter som rör anskaffningsförfaranden,  

blankettinnehåll med mera. 

 

 

§ 6 

Överförmyndarnämnden 

Anmälda ärenden ur överförmyndarnämndens föredragningslista 

till sammanträdet den 18 oktober 2016. 

 

Överförmyndarnämndens föredragningslista 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av denna. 

 

Ärende 6.2 

Förvaltningsgrupp, protokoll den 13 september 2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Ärende 6.3 

JO-beslut 539-2016, daterat den 13 september 2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 

Ärende 8.1 

Månadsrapport september 2016 

Dnr 1.2-220/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av ärendet.  

 


